
ZÁPIS  ZE ZASEDÁNÍ VÝBORU A RADY  
KOMISE KONZERVÁTORŮ-RESTAURÁTORŮ 

 
8. 9. 2014, Městské muzeum v Ústí n. Labem 

 

 
Přítomni: Aranka Součková-Daňková, Dana Modráčková, Eva Podzemná, Alena Selucká, Petr 
Kuthan, Ivo Štěpánek, Dušan Vančura, Jana Kadeřábková, Dušan Perlík, David Lejsek  
 
Hosté: Alena Havlínová, Pavla Stőhrová 
 
Omluveni: Alena Komendová, Ondřej Mour, Miloš Pecka, Jaroslav Bašta 
 
 

1. Štěpánek  
• úvodní přivítání  a poděkování kolegům z Městského muzea v Ústí n. Labem za 

poskytnutí zázemí a spolupráce v rámci konference, panu řediteli M. Králi a J. Belisovi 
a kol.  

• informace k připomínkování nově připravovaného památkového zákona 
 

2. Selucká   
• shrnutí prvních výsledků analýzy vývoje personálního obsazení oboru konzervování-

restaurování sbírkových předmětů v muzejních institucích jednotlivých krajů za posledních 
10/12 let: 
• poděkování krajským zástupcům za zpracování dílčích analýz s následujícím 

výstupem: 
 

Podle průzkumů v jednotlivých krajích se dramatický pokles konzervátorů-restaurátorů 
celkově nepotvrdil, mezi jednotlivými oblastmi jsou však obrovské rozdíly a nejsou podklady 
ze všech krajů - chybí Ústecký kraj (Pecka/Lejsek), Moravskoslezský (Šimčíková), Plzeňský 
(Podzemná), Karlovarský (Vančura), Českobudějovický kraj (?zatím bez zástupce). 
 
Největší pokles konzervátorů je ve Středočeském (-3), Královehradeckém (+0,5) a Vysočině 
(-2) kraji, největší nárůst je v Jihomoravském kraji (+ 27). Obecně je vykazován trend 
zvyšování vzdělání ze SŠ na VŠ.  
 
Usnesení: Krajští zástupci, kteří nedodali analýzy, zašlou dodatečně výsledky do konce zá ří 
2014. Tajemnice komise zpracuje celkový přehled a předá na AMG, webové stránky komise 
včetně krátké zprávy do dalšího čísla Fóra pro konzervátory-restaurátory 2015.  
 
      

3. Informace od krajských zástupc ů a pracovních skupin  
• Perlík, pracovní skupina kovy: aktivity skupiny se soustřeďují na setkání v rámci 

seminářů v TMB, letos se konaly "výzdobné techniky kovů" dne 28. 5., účast okolo 50 
osob, v tiskové přípravě je kolektivní monografie prezentovaných příspěvků. Další 
seminář bude opět na ja ře 2015 v TMB, na téma "výzdobné techniky II."  (emaily, 
zasazování kamenů, apod.), v návrhu je tentokrát 2 denní setkání. 

o Informoval o ukončení pracovního působení ve Středočeském muzeu  
v Roztokách, nadále bude zastávat funkce v rámci Komise KR jako individuální 
člen AMG.    

• Součková-Daňková  (Středočeský kraj): konají se pravidelná setkání konzervátorů, bez 
profesního obsazení zůstává galerie v Kutné Hoře, muzeum v Mladé Boleslavi a Mělníku; 
v muzeu v Roztokách je vyhlášen konkurs na vedoucího konzervátorského pracoviště 
(VŠ). 

• Kadeřábková  (Praha): v listopadu se uskuteční setkání na téma "prezentace sbírek" v 
NM-Náprstkově muzeu, aktivity se soustřeďují kolem pracovní skupiny textil, která se v 
září a říjnu zapojí do přednáškového cyklu a výstavy UPM k secesní módě. 



• Vančura  (Karlovarský kraj): v celém kraji je pouze jediným konzervátorem v rámci Komise 
KR; podpora kraje i města je v oblasti konzervování-restaurování minimální, prostředky 
jsou získávány pouze v rámci archeologických výzkumů. 

• Podzemná  (Plzeňský kraj): jednou ročně pořádají návštěvy (kolečko) na jednotlivá ko-re 
pracoviště kraje, jinak komunikace probíhá emailem. Plzeňské muzeum přijme novou 
pracovnici na konzervaci papíru, tím má pokryté všechny základní  materiály. Muzeum 
bude hostit konferenci konzervátor ů-restaurátor ů, 7. - 11. 9. 2015. 

• Modráčková (Východní Čechy): pořádají setkání 1 x ročně v různých muzeích kraje, 
letos se koná ve Vrchlabí, kde. proběhly též přednášky na téma preventivní konzervace; 
není odezva z muzea v Hradci Králové, v muzeu v Pardubicích proběhly změny 
personálního obsazení konzervátorů. D. Modráčková působí od r. 2014 na Univerzitě v 
Pardubicích na Fakultě restaurování, kde se snaží rovněž o propojení univerzitní a 
muzejní praxe oboru. 

• Lejsek  (Liberecký kraj): v libereckém muzeu probíhají rekonstrukce depozitářů a s tím 
spojené stěhování sbírek, spolupráce s ostatními muzei i soukromými konzervátory se 
zatím rozbíhá.  

 
4. Webové stránky Komise KR - A. Komendovou, která se průběžně stará o aktualizaci 

stránek, se omluvila z účasti na jednání. 
 
Diskuze: 

• Selucká: Registrováno je 256 členů. Vyzvala krajské zástupce, aby kontrolovali 
seznamy krajských sekcí a hlásili průběžně změny v personálním obsazení včetně 
platnosti kontaktních údajů. Apelovala též na zamezení samoúčelnosti přihlašování do 
Komise (pouze v návaznosti na snížený poplatek na konferenci ko-re), jelikož za 
každého nového člena se navyšuje členský poplatek v E.C.C.O. (nyní činí asi 18.000 
Kč ročně).  

• Kadeřábková: navrhuje nové téma pro činnost Komise - pasportizace depozitářů.   
 

5. Štěpánek: 
• Příprava voleb výboru a revizní komise Komise KR. Vyzval přítomné, aby se podíleli na 

zajištění voleb oslovením návrhové, mandátové a volební komise. Rekapituloval průběh 
voleb dle Volebního řádu Komise KR. 

• Požádal P. Stohrovou, tajemnici redakční rady Fóra pro konzervátory-restaurátory, aby 
informovala o způsobu zařazení tohoto časopisu na seznam recenzovaných periodik: 
Opětovná přihláška byla podána k 5. 9. na Radu VaVaI včetně podpůrného stanoviska z 
OMG MK ČR (více v editorialu Fóra). Výsledky zařazování časopisů se očekávají do 
konce roku 2014.  Vyzvala přítomné k zasílání příspěvků do dalšího čísla 2015.  

 
   
Další zasedání Komise KR bude pravd ěpodobn ě v únoru 2015 (up řesněno až dle 
výsledk ů voleb) . 
 

 
 
Zapsala: 18. 9. 2014 
Alena Selucká 
 
 
Příloha: Prezenční listina, 8. 9. 2014 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 


